
Referat af bestyrelsesmøde onsdag d. 23/11-22 

Deltagere: Rikke, Rikke, Maria, Johanne, Sanne, Rasmus, Niels, Anne, Janne og Winnie (Referant)  

Mødested: Solsikken 

 

1. Nyt fra ledelsen 

a. I Solsikken vil der ikke komme nye studerende pr. 1/12. Til gengæld fortsætter Nanna 

frem til 31/5-23 

b. Mandag d. 28/11-22 starter der en ny praktikant på Mariehønsene, Solsikken (Varighed 

4 uger) 

c. Fredag d. 18/11-22 blev der holdt Pædagogisk Dag. Temaet var “Køn / Identitet”. Der 

blev holdt et oplæg af Karen Stougaard lektor fra UCL, som bl.a. omhandlede den måde 

man brugte sproget på. F.eks. at bruge vedkommendes navn i stedet for “han” eller 

“hun” 

d. Der har lige været afholdt personalemøde, hvor der bl.a. blev snakket om hvordan at 

sensommer/efteråret havde været arbejdsmæssigt. Tilfældigheder har gjort at flere ting 

ramler sammen og dermed også udfordrer ressourcerne. Personalet har gjort det godt, 

men er forståeligt nok også trætte og glæder sig til juleferie. 

 

2. Nyt fra husene 

a. Naturhaven 

i. I sidste uge har der været 4 praktikanter fra Hyllehøj 

ii. I indeværende uge er der 2 praktikanter fra 10. Klasse (Fredericia) 

iii. Tema i børnehaven: Eventyr / Dialogisk læsning 

iv. Inga stoppede 1/11-22 

v. I forbindelse med Inges fravær, har Dorthe været vikar og bliver frem til at Helle 

kommer retur 

vi. Helle kommer retur tirsdag d. 29/11-22 

vii. I det store hele roser forældrene personalet for deres håndtering af 

arbejdssituationen i sensommeren/efteråret. 

viii. Forberedelser i forbindelse med julepynt er gået i gang 

ix. Nyt tiltag: Hver fredag bestræbes der på Fællessang, Historie og Bålmad 

x. Børnehaven har samarbejde i gang med FGU Trekanten på ugentlig basis og 

plejehjem og kirken i forbindelse med julen. 

xi. Skrubtudserne skal fra 1/1-23 til 28/2-23 være i spejderhytten ved siden af 

Naturhaven i forbindelse med at børnehaven bliver tildelt flere børn. I 

forbindelse med tildelingen, medfølger også 2 extra personale. 

xii. 2 børn fra Skrubtudserne skal allerede starte i førskole 1/12-22 (Fænøsund 

Friskole) 

b. Solsikken 

i. Forberedelser til julen er gået i gang – Konkurrence internt I huset: Hvem kan 

lave den længste guirlande? 



ii. Troldehytten bliver brugt som sædvanligt. 

iii. Forældrekaffe er på skemaet indenfor nærmeste fremtid. 

iv. Tema i børnehaven: Eventyr (Dette er / har været svært 100 % at efterleve, da 

der har været en del nye folk på stuerne – Personalet har skulle “overleve” / få 

hverdagen til at fungere (1. Prioritet) 

c. Generelt 

i. I forbindelse med at Solsikken skal bygges på ny, skal der laves et byggeudvalg. 

Byggeudvalg består bl.a. af 2 fra personalet og 2 forældre fra bestyrelsen. 

Forældrene fra bestyrelsen er Niels og Anne, fra personalet bliver det Troels og 

Dorthe. 

ii. Energipriser: Generelt er hverken Solsikken og Naturhaven ikke direkte påvirket 

af de stigende energipriser, da den omkostning ligger centralt hos kommunen. 

Alligevel opfordres der til at tænke over energibesparende tiltag, da alle er i 

samme båd. Forslag kunne for eksempel være at slukke for køleskabene om 

vinteren og opbevare mad udenfor under ordnede forhold.  

3. Evaluering af forældremøde 

a. Flot fremmøde og god snak forældre og personale imellem efter mødet 

b. Godt foredrag af Mads Brodersen “Retten til muligheden for at brække en arm” 

4. Skoleparathed 

a. Det har været savnet af forældre til store gruppen i Solsikken at børnene fik lov til at 

“vokse” / blive udfordret den sidste tid inden at de skal videre i skole. Børnene trænger 

til at blive aktiveret med andre aktiviteter end “blot børnehavens 4 vægge” – f.eks. 

besøge boldbane, cykle en tur etc. 

Gøre ting som “kun” de store får lov til. Der har været snakket om forskellige tiltag efter 

forældremødet, men de er ikke rigtig blevet taget i brug. Manglen på tiltag skyldes bl.a. 

begrænsede ressourcer i sensommer/efterår. Men der er brug for disse tiltag, for at 

vende stemningen til noget positivt blandt forældrene. Solsikken har været meget 

attraktiv, men hvis man ikke passer på, så kan stemningen hurtigt blive vendt til “Godt 

at børnene snart skal videre” - Begrænsede ressourcer må ikke blive en “sovepude”. 

Janne snakker med personalet så der bliver sat flere aktiviteter i gang igen. 

5. Evt. 

a. Fotografering af børnene i Solsikken er i støbeskeen 

b. Aktivitetsudvalg er en mangelvare i både Solsikken og Naturhaven. “Nye forældre” skal 

motiveres til at tage del – evt. med hjælp fra personalet, da Corona lagde en dæmper på 

aktiviteterne og dermed “døde” udvalget stille og roligt. 

 

Næste bestyrelsesmøde: 16/1-23 


